
Protokół Nr XXII/09 

z obrad XXII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 27 listopada 2009 roku 

 

Obradom przewodniczył Ryszard Wietoszko – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych, na podstawie listy obecności, na czas rozpoczęcia obrad stwierdził,  obecność 

13  radnych. 

 

Radni obecni: 

1. Sylwester Bobel 

2. Stanisław Cieśluk 

3. Adam Derewońko 

4. Piotr Dołubizno 

5. Franciszek Gawina 

6. Stanisław Gomoliński 

7. Marek Jankowski  

8. Tadeusz Krasowski 

9. Grażyna Płonowska 

10. Jan Szmurło 

11. Antoni Szpakowski 

12. Ryszard Wietoszko 

13. Feliks Aleksander Wróblewski 

 

Radny Andrzej Kunicki na sesję przybył z opóźnieniem 

 

Radny Leszek Franciszek Radulski nieobecny 

 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

  

1. Krzysztof Jaworowski   Wójt Gminy Brańsk 

2. Wojciech Łukasz Jakubowski Sekretarz Gminy 

3. Zdzisława Iwańczuk  Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Szmurło  kier. Ref. Or 

5. Katarzyna Kędzia  kier. Ref. RŚ 

(Lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

oraz  sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

   Obrady XXII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad. 1-2 Przewodniczący Rady Gminy Brańsk Ryszard Wietoszko o godz. 9
00 

 dokonał otwarcia 

obrad XXII sesji Rady Gminy, która odbyła się w sali konferencyjnej urzędu gminy Brańsk, ul. 

Rynek 8, 17-120 Brańsk. Na podstawie listy obecności radnych stwierdził quorum, tym samym 

prawomocność podejmowanych uchwał. Przewodniczący Rady powitał przybyłych na posiedzenie 

radnych, zaproszonych gości oraz sołtysów. Następnie poinformował, że dzisiejsza sesja została 

zwołana na podst. art. 20 ust.3 u.s.g -  na wniosek Wójta Gminy. Radni, sołtysi i goście zaproszeni 

zostali powiadomieni o terminie sesji oraz otrzymali w formie pisemnej materiały z porządkiem 

obrad i projektami uchwał. Głównym uzasadnieniem dla zwołania tej sesji było podjęcie uchwały w 

sprawie upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia 

prawidłowej realizacji umowy, o dofinansowanie projektu Budowy Kompleksu boisk sportowych w 
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ramach programu „Moje Boisko – Orlik 2012” wraz z deklaracją wekslową lub poręczeniem 

wekslowym oraz podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 rok. 

Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji przygotowany przez Wójta Gminy w brzmieniu: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie  quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie: 

a) przystąpienia Gminy Brańsk do projektu „Razem dla Polski Wschodniej”, 

b) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2010 

zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim. 

c) upoważnienia Wójta Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia 

prawidłowej realizacji umowy, 

d) zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i 

podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, 

e) opłaty od posiadania psów na 2010 rok, 

f) zmian w budżecie gminy na 2009 r.  

6. Przedłożenie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Brańsk za rok 

szkolny 2008/2009, w tym o wynikach sprawdzianów i egzaminów. 

7. Interpelacje i wnioski radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 

Wniosków o zmianę przedstawionego porządku sesji nie wniesiono. 

Ad.3 Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad XXI sesji  Rady Gminy był 

dostępny w biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. 

Zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś pytania, uwagi do protokołu. Wobec  braku 

pytań i uwag poddał pod głosowanie zatwierdzenie protokółu. W głosowaniu wzieło udział 13 

radnych (nieobecny radny Andrzej Kunicki i radny Leszek Radulski). Rada Gminy głosami 13 – za, 

przeciwnych – 0, wstrzymujących – 0, przyjęła protokół z obrad XXI sesji Rady Gminy Brańsk bez 

odczytywania.  

 

Ad 4) Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

 

Ad. 5a)  Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brańsk 

do projektu „Razem dla Polski Wschodniej” w uzasadnieniu powiedział: „W związku z 

przyznaniem dofinansowania na realizację w latach 2010-2011 projektu ”Razem dla Polski 

Wschodniej” w ramach Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007-2013, działanie 

I.4 „Promocja i współpraca" komponent współpraca, obszar tworzenie polityki rozwoju 

regionalnego podejmuje się uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Brańsk do projektu ”Razem 

dla Polski Wschodniej” w charakterze partnera i zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 

6357,40 złotych stanowiących wkład własny projektu w latach 2010-2011.   

   Przedmiotem projektu jest stworzenie wspólnej polityki rozwoju regionalnego dla 5 województw 

Polski Wschodniej. Technicznie projekt będzie realizowany na terenie 2 województw – podlaskiego 

i lubelskiego, co wynika z przyjętego kształtu partnerstwa. Przedmiotowy projekt realizuje 

wszystkie typy działań wymienione w dokumentacji konkursowej do działania I.4.4 PO RPW. Są 

one nastawione na tworzenie stałych regionalnych powiązań między podmiotami, które są 

odpowiedzialne za politykę rozwoju regionalnego (administracja publiczna, środowisko 

akademickie, biznesowe, NGO). W ramach tego projektu przewidziano działania promocyjne, 
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organizację 2 spotkań konferencyjnych i 9 spotkań grup badawczych, 9 festynów dla lokalnej 

społeczności, opracowanie analiz modeli społeczno-gospodarczych, 1 wspólnego dokumentu 

strategicznego oraz utworzenie portalu. 

   Grupą docelową są wszyscy mieszkańcy obszaru Polski Wschodniej, gdyż wszyscy potencjalnie 

mogą skorzystać z produktów projektu. Bezpośrednimi beneficjentami pomocy będą mieszkańcy 

gmin, w których będzie się odbywała realizacja przedmiotowego projektu, administracja publiczna 

obszaru partnerstwa, lokalni przedsiębiorcy i przedstawiciele ośrodków akademickich 

zainteresowanych udziałem w projekcie. 

Przedmiotowy projekt będzie miał pozytywny wpływ na wzrost innowacyjności i 

konkurencyjności regionu”.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu 

brało udział 13 radnych. (radni nieobecni: Andrzej Kunicki i Leszek Radulski). Rada Gminy 

głosami 13-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXII/181/09 w sprawie 

przystąpienia Gminy Brańsk do projektu „Razem dla Polski Wschodniej”/ uchwała stanowi 

załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 5b) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2010 zgodnego z zapisami ustawy o funduszu sołeckim. 

W uzasadnieniu powiedział: „Zgodnie z obowiązującą od dnia 01 kwietnia 2009 r. ustawą o 

funduszu sołeckim, Rada jest zobowiązana do rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w następnym roku 

budżetowym środków stanowiących fundusz sołecki. 

   Rozstrzygnięcie to następuje poprzez podjęcie uchwały w terminach określonych w/w ustawą, 

wyrażającej zgodę lub nie wyrażającej zgody na wyodrębnienie funduszu (zgodnie z zapisami art. 1 

ust. 1 oraz art. 6). 

   W założeniu ustawodawcy, środki funduszu sołeckiego mają zostać przeznaczone na realizację 

przedsięwzięć, które są zadaniami własnymi gminy i posłużą poprawie warunków życia 

mieszkańców sołectw oraz są zgodne ze strategią rozwoju gminy. 

   Z prowadzonych wcześniej rozmów z sołtysami na różnego typu spotkaniach i naradach, ogólna 

opinia była taka, żeby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2010r. W 

przeszłości był już taki fundusz tworzony, każda wieś miała swoje środki finansowe. Wówczas 

sami sołtysi wnioskowali aby ten fundusz zlikwidować, gdyż  fundusze były niskie, nie wiadomo 

było co za nie robić i tylko mieszkańcy byli skłóceni. Na posiedzeniu Związku Gmin Wiejskich 

Województwa Podlaskiego również toczyła się dyskusja na temat zasadności tworzenia funduszu 

sołeckiego. Pojęto nawet uchwałę, którą przesłano do Sejmu aby tego funduszu nie tworzyć. Sejm 

jednak tego wniosku nie uwzględnił i przyjęto ustawę o funduszu sołeckim. Poczytując to jako swój 

sukces. Wójt zaznaczył, że wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy było by dla 

gminy korzystne dlatego, że wiele drobnych remontów świetlic, przepustów itp. mogła by wykonać 

Rada Sołecka, tylko wówczas mieszkańcy wsi  ustalając zadania by się „skłócili” Mając na uwadze 

powyższe zasadnym wydaje się podjęcie niniejszej uchwały w przedstawionej formie. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych (radny nieobecny: Leszek Radulski). Rada Gminy głosami 14-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXII/182/09 w sprawie nie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2010 zgodnego z zapisami ustawy o 

funduszu sołeckim.    / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 5c) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy. W 

uzasadnieniu powiedział: „ temat budowy boiska „Orlik”  był już wcześniej na sesjach z Państwem 

przedyskutowany, obecnie jesteśmy na etapie rozliczenia tej inwestycji, która prawie w całości 

będzie sfinansowana ze środków z zewnątrz.  Aby można było prawidłowo rozliczyć inwestycję 

muszę mieć upoważnienie do zaciągnięcia zobowiązania w kwocie 333 000,00zł jako 

zabezpieczenie prawidłowej realizacji umowy  i  podpisać umowę w banku. W końcowym efekcie 
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po rozliczeniu całość środków w wysokości 1 mln. zł zostanie nam zwrócona. Inwestycja jest 

piękna i nie jedna gmina będzie nam zazdrości tak pięknego nowoczesnego obiektu. Planowane 

otwarcie 7 grudnia o godz. 11
30

. 

 Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych (radny nieobecny: Leszek Radulski). Rada Gminy głosami 14-za, 

przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXII/183/09 w sprawie upoważnienia 

Wójta Gminy Brańsk do zaciągnięcia zobowiązania zabezpieczenia prawidłowej realizacji 

umowy. / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad. 5d) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru w drodze 

inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów 

oraz określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso. W uzasadnieniu powiedziała: „ głównym 

powodem podjęcia tej uchwały są dwie zmiany, które należało wprowadzić w odniesieniu do 

uchwały poprzedniej: zmiana pierwsza - w miejscowości Kalnica zmienił się sołtys więc należało 

go ująć w wykazie inkasentów podatków, zmiana druga - zmieniły się przepisy ordynacji 

podatkowej wcześniej Wójt Gminy swoim Zarządzeniem ustalał terminy rozliczania się sołtysów z 

zainkasowanych kwot podatków a obecnie ustala je Rada Gminy. W projekcie uchwały wyznacza 

się inkasentom terminy płatności pobranych podatków oraz rozliczenia z pobranych kwitariuszy do 

3 dni następujących po dniu, w którym zgodnie z odpowiednimi przepisami wpłata powinna 

nastąpić. Wcześniej w niektórych miejscowościach typu: Mień, Popławy, termin ten był wydłużony 

do pięciu dni wówczas pozostali sołtysi okazywali niezadowolenie gdyż musieli czekać na wypłatę 

prowizji do czasu rozliczenia się ostatniego sołtysa.  Obecnie proponujemy dla wszystkich sołtysów 

jednakowy termin rozliczenia do 3 dni. Z informacji z innych gmin wiemy, że termin ten jest 

dwudniowy. 

Głos zabrał radny Bobel Sylwester – powiedział „ uważam, że termin rozliczenia się sołtysa 

powinien pozostać do 5 dni ( czasami trafiają się dni wolne, niejednokrotnie wypłaty za mleko są z 

opóźnieniem a czasmi ludzie po prostu zapominają o terminie wpłaty podatku) 

Głos zabrał Wójt Gminy – powiedział „ nie mamy problemu z dobrymi sołtysami między innymi w 

Mniu, Oni zawsze rozliczają się przed czasem, ale zdarzają się przypadki, że poszukujemy sołtysa 

aby rozliczył się z zainkasowanych kwot, dlatego też termin do 3 dni jest wystarczajacym do 

rozliczenia a i sołtys nie powinien przetrzymywać w domu obcych pieniędzy przez długi czas. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – powiedziała „z praktyki wiem, że sołtys z dużej wsi zawsze zdąży 

się rozliczyć w terminie, gorzej jest z tymi z małych miejscowości” 

 Głos zabrał radny Bobel Sylwester – powiedział „jeżeli ja zapomnę wpłacić u sołtysa i z 

opóźnieniem 2-3 dni wpłacę w kasie Urzędu Gminy, czy będę miał naliczone odsetki?”. 

 Głos zabrał Wójt Gminy – powiedział „ w gminie Brańsk od 1990 roku jeszcze się nie zdarzyło, 

żeby ktoś złożył podanie o odroczenie terminu płatności podatków i odroczenia nie otrzymał. Tylko 

w czas należy złożyć podanie. Wiekszość mieszkańców gminy jest zdyscyplinowana i płaci podatki 

w terminie”.  

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W 

głosowaniu brało udział 14 radnych. ( nieobecny podczas głosowania Leszek Radulski) Rada 

Gminy głosami 14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXII/184/09 w 

sprawie zarządzenia poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i 

podatku leśnego, wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad. 5e) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na 

2010 rok. W uzasadnieniu powiedziała – „W roku 2010 opłata od posiadania psa nie może 

przekroczyć 107,85 zł. Opłaty od posiadania psów nie pobiera się: od podatników podatku rolnego 
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od gospodarstw rolnych    z tytułu posiadania psów utrzymywanych w celu pilnowania gospodarstw 

rolnych po dwa na każde gospodarstwo, od osób powyżej 65 lat prowadzących samodzielnie 

gospodarstwa domowe od jednego psa, z tytułu posiadania psów będących pomocą dla osób 

niepełnosprawnych, niewidomych, głuchoniemych i niedowidzących. Wójt Gminy proponuje 

przyjęcie maksymalnej stawki opłaty od posiadania psów tj. 107,85 zł od jednego psa rocznie oraz 

70,00 zł za każdego następnego posiadanego przez osobę fizyczną. W roku 2009 nie uzyskaliśmy 

dochodów z tytułu podatku od posiadania psów, gdyż nikt nie zgłosił obowiązku podatkowego.  

Głos zabrał Wójt Gminy – powiedział – „ zanim powiem dlaczego chcemy podjąć tę uchwałę 

informuję, iż otrzymaliśmy wytyczne z Ministerstwa Finansów o możliwości podniesienia 

podatków o 3,5%. Przy tej sytuacji jaka jest w kraju,  z Panią Skarbnik doszliśmy do wniosku, aby 

tych wszystkich podatków nie podnosić, podwyżka o te 3,5% „nas nie zbawi”. Postanowiliśmy 

więc tematu podatków „nie ruszać” i pozostawić wszystkie stawki podatków na poziomie roku 

ubiegłego, gdyż nasze uchwały nie były ograniczone czasem rocznym. Natomiast stawki opłat od 

posiadania psów były przyjęte tylko na jeden rok 2009 więc należy przyjąć je  na rok następny. W 

naszej gminie i tak nikt tych opłat nie wnosi dlatego też zaproponowaliśmy stawki górn. Z 

informacji jakie do nas docierają wiemy, że Miasto Białystok podniosło podatki o  3,5%.  

   

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt chwały. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych ( nieobecny podczas głosowania radny Leszek Radulski). Rada Gminy 

głosami 13-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 1 podjęła Uchwałę Nr XXII/185/09 w sprawie 

opłaty od posiadania psów na 2010 rok / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

Ad. 5f) Pani Zdzisława Iwańczuk – Skarbnik Gminy zwróciła się do Rady Gminy o przyjęcie 

dodatkowej zmiany do przedłożonego wcześniej projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2009 r. o kwotę 6.200zł z przeznaczeniem na dożywianie zgodnie z przysłanym pismem z 

Urzedu Wojewódzkiego. W wyniku zaproponowanych zmian nastąpiło zwiększenie dochodów 

budżetowych o kwotę 6.200zł i zwiększenie wydatków budżetowych o kwotę 6.200zł. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie zaproponowanej zmiany do projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 r. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych -0, głosów wstrzymujących -0. ( 

nieobecny podczas głosowania radny Leszek Radulski). Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały 

wraz z przyjętą zmianą. Wobec braku pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

przyjęcie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r. W głosowaniu wzięło 

udział 14 radnych ( nieobecny podczas głosowania radny Leszek Radulski) Rada Gminy głosami 

14-za, przeciwnych -0, wstrzymujących – 0 podjęła Uchwałę Nr XXII/186/09 w sprawie zmian w 

budżecie gminy na 2009r. / uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokółu/. 

 

Ad.6) Wójt Gminy Brańsk poinformował, że zmieniły się przepisy o systemie oświaty i zgodnie z 

nimi poraz pierwszy Wójt przedkłada Radzie Gminy informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Gminie Brańsk za rok szkolny 2008/2009, w tym o wynikach sprawdzianów i 

egzaminów. Ta informacja jest przedkładana Radzie, aby za pośrednictwem radnych rodzice 

wiedzieli czy warto aby ich dziecko uczęszczało do tej szkoły, czy do innej. Wójt powiedział: „Już 

wcześniej Państwu mówiłem, że przyjdą czasy i rodzice zaczną inwestować w dzieci a później będą 

owoce dla dziecka i w przyszłości dla jego rodziny. To co przedkładam dzisiaj to są osiągnięcia 

naszych placówek w roku szkolnym 2008/2009. W przyszłości informacja będzie opracowana 

bardziej szczegółowo. Nie widzę potrzeby czytania tej informacji, gdyż każdy z Państwa ją 

otrzymał i możecie szczegółówo przeanalizować wszystkie tabelki i wyciągnąć wnioski. Proszę 

abyście Państwo do wyników ocen nie podchodzili zbyt rygorystycznie, gdyż w szkole a nawet 

klasie dzieci trafiają się różne, niekiedy rodzic nie chce posłać dziecka do szkoły specjalnej a ono  
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sobie nie radząc i przez to zaniża średnią ocen całej klasy. Dla nas głownie zależy na tym aby na 

terenie naszej gminy poziom nauczania był jak najwyższy. W szkołach powinna być dyscyplina a  

rodziców też należy o wszystkim informować. To ja poleciłem wydawanie szkolnej gazetki i tam 

trzeba pisać o szkole, poziomie nauczania, o rodzicach. Świadomość ludzi stopniowo trzeba 

zmieniać”. 

 

Ad. 7) Brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 8)  Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 9) Sprawy różne:  

 

  Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację Urzędu Skarbowego w Bielsku 

Podlaskim z analizy oświadczeń majątkowych złożonych za 2008rok przez radnych i 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy. 

 Wójt Gminy poinformował, że realizacja budżetu gminy w 2009 roku przebiega dość 

rytmicznie. Prawie wszystkie zadania zostaną wykonane. Ze względów pogodowych (jest 

bardzo mokry teren) końcowe prace przy remoncie boisk wiejskich zostaną przesunięte na 

2010r. gdyż szkoda byłoby zmarnować przedsięwzięcie. Na 2010rok zaplanowano również 

zakończenie  remontu świetlic wiejskich w miejscowościach: Patoki, Kiersnowo, Spieszyn, 

Holonki i Mień. 

 Wójt poinformował, że zgodnie z przepisami do 15 listopada został sporządzony projekt 

budżetu gminy na 2010 rok. Na dzień dzisiejszy został on opracowany „bezpiecznie”. 

 Wójt poinformował, że do końca listopada zostaną zakończone prace przy budowie boiska 

„Orlik”. Oficjalne otwarcie nastąpi 7 grudnia 2009r. o godz. 11
30

. Wójt w tym miejscu 

podziękował wykonawcy inwestycji, Wojewodzie Podlaskiemu, który sfinansował 1/3 

zadania oraz Ministrowi Sportu, który zobowiązał się sfinansować 2/3 części zadania, jedną 

część za Ministerstwo Sportu i jedną część za Gminę Brańsk jako rekompensatę za to, że w 

okresie letnim huragan wyrządził duże szkody. Wójt na uroczystości otwarcia zaprosił 

wszystkich radnych tylko ze względów organizacyjnych poprosił o potwierdzenie 

przybycia. Zaproszenia otrzymały wszystkie szkoły, w tym miejscu zwrócił się do 

sekretarza, aby zadbał o odpowiednie obuwie dzieciom rozgrywającym mecze. 

 Wójt Gminy poinformował, że od 1 stycznia 2010 roku na terenie gminy przestaje 

funkcjonować ostatnie wysypisko śmieci w Domanowie. Dlatego też polecił dokonanie 

przeglądu we wszystkich gospodarstwach domowych i wywiezienia na składowiska 

niepotrzebnych materiałów, śmieci. Później posypią się kary za nielegalne wywożenie i za 

to gdy ktoś nie będzie miał podpisanej umowy na odbiór śmieci. Są takie przepisy, że jeżeli 

ktoś nie będzie miał podpisanej umowy na odbiór śmieci to w jego imieniu umowę podpisze 

gmina a kosztami obciąży zobowiązanego. O ile należności nie będą terminowo regulowane 

wówczas zostaną ściągnięte w drodze egzekucji.  

 Wójt poruszył sprawę wypłaty akcyzy za paliwo – powiedział „ miało być tak cudownie  - 

rolnicy poskładali wnioski my z urzędu wydaliśmy decyzje a teraz okazuje się, że Rząd ma 

problemy finansowe i 50% wypłacą w tym roku a kolejne 50% w przyszłym roku. Podobnie 

rzecz ma się z odszkodowaniem powodziowym. Ekipa Rządząca i Media nagłośnili, o 

wielkich pieniądzach poszkodowanym w ostatniej powodzi. Masa ludzi pracowała w terenie 

aby oszacować straty, robiono ludziom apetyty ale nikt nie powiedział, że odszkodowanie 

dostaną tylko Ci co ponieśli co najmniej 30% strat w całym gospodarstwie. Następna 

sprawa dotyczy Ośrodków Doradztwa Rolniczego. Tego typu ośrodki są bardzo potrzebne 

rolnikom służą wiedzą i pomocą, a obecnie są ogromne cięcia finansowe łącznie ze 

zwalnianiem pracowników. Kolejna sprawa - zawsze za przyznane środki z rekultywacji 

gruntów gmina mogła wybudować drogę gruntową. W roku bieżącym nikt tych środków nie 

otrzymał. Dzisiaj widziałem zaproszenia Platformy Obywatelskiej na spotkanie z rolnikami 
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w sprawie „tak! Polskiej wsi”. Jeżeli ktoś z Państwa na nie pójdzie to proszę mówić im 

prawdę i o odszkodowaniach, które mało kto dostał i o funduszu sołeckim, który tylko 

wprowadza zamęt wśród mieszkańców. (Całe nasze Podlasie było przeciwko funduszowi) i 

o innych sprawach niezrozumiałych dla rolnika. Dlaczego Premier w swoim sprawozdaniu z 

dwuletniej działalności jednego słowa nie powiedział na temat rolnictwa a Oni chcą się 

spotykać i rozmawiać z rolnikami „to są parodie”. 

 Wójt zwrócił się do radnych i do sołtysów z prośbą aby przekazywali na bieżąco do urzędu 

informacje z terenu, w jakich godzinach pali się światło, gdzie na drogach powstały dziury i 

trzeba je zasypać, gdzie na budynkach świetlic czy OSP są pozatykane rynny itp. gdyż to 

Wy jesteście są na miejscu i widzicie co złego się  dzieje. 

 Sekretarz Gminy poinformował, że 25 listopada br. w Gminnym Ośrodku |Upowszechniania 

Kultury w Kalnicy odbyła się debata Stowarzyszenia „Dyliżans Kulturalny”, Redakcji 

„Wieści Podlaskich” z Wójtem Gminy Brańsk Krzysztofem Jaworowskim.  Informacja o 

spotkaniu została rozpropagowana wśród radnych powiatowych i gminnych, sołtysów i 

mieszkańców  Gminy Brańsk. Jak podkreślił prowadzący to spotkanie redaktor 

Wawrzyński, Wójt Jaworowski jest pierwszym Wójtem w województwie podlaskim, który 

wyraził zgodę na taką debatę publiczną o problemach gminy, o priorytetach w działaniu 

samorządu, o wywiązywaniu się z obietnic przedwyborczych. Redaktor Wawrzyński 

zaznaczył, że jest to inauguracyjne spotkanie w naszym województwie w ramach 

ogólnopolskiej akcji „Masz głos, masz wybór – samorząd to my” i dodał, że ma nadzieję, iż 

po tym spotkaniu znajdą się inni wójtowie, którzy dołączą do tej akcji. W ramach 

przygotowania organizatorzy przeprowadzili telefoniczną sondę wśród 160 mieszkańców 

Gminy Brańsk wybranych losowo. Każdy z respondentów odpowiedział na pięć pytań.  

 

Następnie Pan Sekretarz odczytał wyniki ankiety:  

 

Pytanie 1. Czy władze samorządowe gminne wywiązują się ze swoich zadań? 

- 91 procent odpowiedziało, że - Tak 

 

Pytanie 2. Jak oceniasz w skali 1 – 6 prace swojego Wójta? (przy czym 6 - to ocena najwyższa, 1 -  

to najniższa) - 86 procent oceniło na 5 (bardzo dobrze). W uzasadnieniu większość podkreślało 

gospodarskie spojrzenie na problemy Gminy przez Wójta, dobrą współpracę Wójta z Radą Gminy, 

dobrą współpracę z mieszkańcami i sołtysami. 

 

Pytanie 3. Czy Wójt wywiązuje się dobrze z obietnic przedwyborczych? – 89 procent odpowiedziało 

– Tak 

 

Pytanie 4. Jakie problemy zostały rozwiązane? Większość odpowiedziała, że dobrze jest 

rozwiązywany problem infrastruktury drogowej, problem wodociągów i kanalizacji, utrzymanie 

systemu szkół podstawowych i gimnazjów. Podkreślano, że Wójt jest jednym z niewielu Wójtów w 

Polsce, gdzie nie likwiduje szkół, istnieją filie choć jest tam niewielu uczniów. Nie przedstawiono 

problemów lokalnych, których władze gminy nie dostrzegają. 

 

Pytanie 5. Na czym w najbliższym czasie powinny się skoncentrować działania Wójta? – 

Podkreślano zdecydowanie aby kontynuował to dzieło, które rozpoczął, kończył trwające 

inwestycje zwłaszcza boiska, świetlice, drogi i inne rozpoczęte. 

   W trakcie debaty wójt gminy na prośbę redaktora prowadzącego przedstawił zadania 

zrealizowane na terenie gminy w ciągu ostatnich 3 lat. Prowadzący debatę dziwili się jak wójt to 

robi, że w tak małej gminie tyle się zrobiło i nadal się robi. Skąd na to wszystko wójt bierze 

pieniądze a przy tym zadłużenie gminy jest znikome. W Białymstoku natomiast przypada 15 tys. 

długu na 1 mieszkańca. Sekretarz poinformował, iż treść debaty zostanie umieszczona w gazetce 

gminnej i na stronie internetowej gminy a także na stronie internetowej Urzędu Marszałkowskiego 
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w Białymstoku.  

 Wójt poinformował, że następna sesja odbędzie się już po Świętach Bożego Narodzenia, 

życzył więc radnym i wszystkim obecnym na sesji zdrowych, szczęśliwych, w spędzonych 

w rodzinnym gronie Świąt Bożego Narodzenia i powodzenia w Nowym Roku. Do życzeń 

przyłączył się również Przewodniczący Rady.    

 

Ad. 10 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 11
45 

 zamknął 

obrady XXII sesji Rady Gminy. Obrady zakończyły się modlitwą ,,Pod Twoją Obronę.....’’                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

Na tym protokół zakończono i podpisano: 

 

Protokolant:                  Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk              Ryszard Wietoszko 

 

 

 


